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Ülést tartott 
a Minisztertanács 
A kormány Tájékoztatási Hivatala közli: 
A Minisztertanács csütörtöki ülésén megvitat ta a 

pénzügyminiszter jelentését az 1984. évi állami költségvetés 
végrehajtásáról , és úgy határozott, hogy azt az Ország-
gyűlés elé terjeszti. Egyidejűleg felhatalmazta a pénzügy-
minisztert . hogy a pénzügyi-gazdasági ellenőrzések elmúlt 
évi tapasztalatairól szóló jelentést bocsássa az országgyűlé-
si képviselők rendelkezésére. 

A kormány módosította az állami tulajdonban levő in-
gatlanok kezeléséről szóló rendeletét. A vállalati önállóság 
fokozása érdekében a jövőben a kezelési jog fenntar tásá-
ról, illetve átadásáról a kezelő szerv sa já t hatáskörében 
rendelkezik. 

Az algyői szénhidrogén-
bányászai 20 éve 

Jubileumi - előadássorozat 
kezdődött tegnap, csütörtö-
kön délelőtt Szegeden, a 
Technika Házában az algyői 
szénhidrogénmező fel tárá-
sának és müvelésbe állításá-
nak 20. évfordulója alkul-
mából. A műszaki hónap 
kereteben megrendezett an -
kéton előadást tar tot t töb-
bek között dr. Papa Aladur, 
dr. Hingl József, dr. T. Ko-
vács Gábor és Hanyyal Já-
nos. 

Dr. Juralpvics Aladár. a 
Nagyialföldi Kőolaj- és Fold-
gáztcrmelö Vállalat szegedi 
üzemének igazgatója — az; 
ankét egyik előadója — a 
jubileum kapcsán a követ-
kező tájékoztatást ad ta : 

Húsz éve termel a nép-
gazdaság i ig kiemelkedő je-
lentőségű algyői kőolaj- és 
földgázmezö. A terület fel-
kutatásának, fel tárásának, 
termeltetésének azonban ko-
moly előzményei vannak. 
Szeged környékének törté-
netileg ismert energiaszo-
génysége — mondta dr. J u -
ratovics Aladár — m á r a 
századforduló t á j án ar ra 
késztette a város vezetőit, 
hogy fontolóra vegyék azo-
kat a bejelentéseket, javas-
latokat, amelyek a kórnyé-
ken mélvített ivóvizkutak-
ban észlelhető feLszivargó 
gazok hasznosíthatóságával 
foglalkoztak. Az igazi ko-
moly kutatások azonban az 
1960-as évek elején kezdőd-
tek és napja inkban húsá 
éve annak, hogy Algyön 
kőolaj- és földgázkiterme-
lésről lehet beszélni. 

Az ország növekvő eme-' 
giaszükségletének kielégíté-
sében az algyői szénhidro-
génmezőnek mindig is meg-
határozó szerepe volt: az el-
múlt másfél évtizedben a 
hazai kőolaj- és fóldgázter-
melésből kétharmados teher-

vállalással vette ki részét. 
Az W6ö-ben megindított, 
próbatermeléstől kezdve 
1984. december 31-ig a te-
rület termelési mutatói a 
kővetkezőképpen alakultak: 
a szegedi üzem 2 millió f 'O 
ezer méter mélyre fú r t lo 
összesen 1 ezer 130 kutat. 
Kőolajból kitermelt 20 mil-
lió 873 ezer tonnát, földgáz-
ból -lóbb min t 43 mil l iárd 
köbmétert, propán-butánból 
I millió 750 ezer. i/.obután-
ból 65 ezer, izopeptánból 292 
ezer. gazolinból 4 millió 700 
ezer tonnát. 

Az olajbányászok bekap-
csolódtak a város, a megye 
közéletébe. Szociális beruhá-
zásaik pedig jelentősen hoz-
zájárul ták a környék in f ra -
s t ruktúrá jának fejlődéséhez. 
Bővült a közmű- és útháló-
zat, ki ter jedt a regionális 
földgázfelhasználás, az 
NKFV dolgozói számára 
ezer ú j lakás épült, s hama-
rosan elkészül egy modern 
u j munkásszálló is. Az el-
múlt két évtized folyamán 
jó kapcsolat és szoros 
együttműködés alakult ki a 
kutatók, a tervezők, a fú rá -
si és termelési szakembe-
rek között. A megépült lé-
tesítmények a nemzetközi 
kooperációnak is szép pél-
dái. 

„Az eltelt időszakban — a 
mező úthálózatának, felszí-
ni technológiai berendezései-
nek létrehozása, a termelés 
felfut tatása és szintentarlá-
sa során, a hőskor ma már 
megmosolyogtató műszaki 
megoldásaitól a fénykorát 
élő kutató- és termelőüzem 
sikerrel vett összes akadá-
lyáig — átéltük a legtöbbe;, 
ami t csak a szakma kínál." 
— mondta befejezésül dr. 
Juratovics Aladár. 

A jubileumi ankét ma 
üzemlátogatással ér véget. 

Találkozó Szőregen l l á lasz tas i 

S c h m i d t A n d r e a f e l v é t e l e 

Résztvevők a sző regi találkozón 

Kedves, színes műsorral 
nyitották meg a/, úttörők a 
szőregi művelődési házban 
a szegedi 6. számú ország-
gyűlési választókerület vá-
lasztási gyűlését. Bódi Já-
nos, a Tisza—Maros Szög 
Mezőgazdasági Termelőszö-
vetkezet elnöke a népfront 
neveben köszöntötte a 
-résztvevőket. Győri Imre, 
az MSZMP Központi Ellen-
őrző' Bizottságának tagja, 
az Országos Közművelődési 
Tanács elnöke, a gyűlés 
előadója elöljáróban szólt 
arról, hogy- a móstani vá -
lasztásoknak milyen társa-
dalompolitikai jelentőségük 
van. Felelevenítette a tör-
ténelmet. ismertette az el-
múlt, a kapitalista társadal-
mi rend választási rendsze-
rének ellentmondását, ame-

lyet sokszor a csendörsor-
tűz és a rendőri brutali tás 
is jellemzett. A felszabadu-
lás után a választás a pár t -
harcok erőpróbája lett, 
ma jd amikor a kommunista 
párt jutott halalomra, az is 
kiderült, hogy a tömegeket 
nem elég egyszer a haladás 
eszméje mellé állítani, ha -
nem nap mint nap fel kfcll 
sorakoztatni őket azon prog-
ram mellé, ami javukra 
szolgál: Az elmúlt évtize-
dekben a választások, illet-
ve előkészületeik ezt az 
ügyet, jól képviselték. Az 
előadó hangsúlyozta az új 
választójogi törvény voná-
sait. Máskéop jelölünk, 
mint öt évvel ezelőtt. És ez 
az ú j rendszer társadal-
munk mozgását, fej lődését 
is jellemzi. Még jobban 

kiteljesedik a szocialista de-
mokrácia, amelyet társadal-
munk érettsége is lehetővé 
tett. A demokrácia fejlődé-
sének egyik a lapja a nem-
zeti egység. S mindez olyan 
időszakban történik, amikor 
hazánk külső gazdasági ne-
hézségei nagyobbak lettek. 
A nehezebb nemzetközi 
helyzetre a demokrácia ki-
szélesítésével válaszolunk. 
A továbbiakban G.yőri Im-
r e közélelünk legkülönbö-
zőbb területein végbemenő 
változásokkal foglalkozott, 
melyek társadalmunk á l ta -
lános fejlődését tükrözik. 
Hangsúlyozottan beszélt az 
ország népe előtt, álló gaz-
dasági feladatokról. Hom-
lokterükben az egyensúlyi 
helyzet további javítása, a 
hatékonyság fokozása és a 
tartalékok jobb kihasználá-
sa áll. Rámutatot t a r ra , 
hogy előrelépésünk egyik 
záloga; a tudomány vív-
mányai t miképpen lehet az 
ipar és a mezőgazdaság te-
rületén minél nagyobb ha-
tásfokkal kihasználni. ka-
matoztatni. Népgazdaságunk 
versenyképessége megköve-
teli, hogy olyan termékeket 
vigyünk a piacra, amelyek 
külföldön és belföldön jól 
értékesíthetők. 

Ezt követően a 6. számú 
országgyűlési választókerü-
let képviselőjelöltjei — dr. 
Alföldi Lajos akadémikus, 
az "MTA Szegedi Biológiai 
Központ jának főigazgatója 
és dr. Karácsonyi Sándor 
professzor, a SZOTE sebé-
szeti kl inikájának igazgató-
ja — kértek szót, és ismer-
tették eddigi é letút jukat . 
Dr. Alföldi Lajos egyebek 
között arról beszélt, nagyon 
jól tudja , mit várnak a 

képviselőtől a választópol-
gárok. Felelőtlen ígéreteket 
azonban nem tehet, hiszen 
a különböző jogos igények 
teljesítéséhez megfelelő 
pénzügyi a lap szükséges, 
ami egy választókerület ré-
szére sem áll korlát lanul 
rendelkezésre. Csak az á l -
lami költségvetés for in t ja i t 
lehet felhasználni az utak, 
gázvezetékek építésére, az 
üzlethálózat bővítésére. Dr. 
Karácsonyi Sándor felszóla-
lásában elmondta, hogy a 
jó* népképviseletnek az 
a lapja a választópolgárok é s 
a megválasztott személyek 
közötti harmonikus kapcso-
lat. megfelelő bizalom. 
Ezenkívül a választott tiszt-
ségviselőnek egyéb, másfé le 
tulajdonságokra — mint bá -
tor közéleti kiállásra. a 
lakókörzet gondjainak a la -
pos ismeretére — is szük-
sége van, hogy megfelelő 
színvonalon tegyen eleget 
megbízatásának. 

A választási gyűlésen szót 
kért Barcsai Géza. Ar ra 
hívta fel a figyelmet, hogy 
megoldhatat lan fe ladatok 
elé ne állítsák a m a j d a n i 
országgyűlési képviselőt. 
Am azt kérte a jelöltektől, 
hogy amelyikük június 8-án 
elnyeri a többség bizalmát, 
annak a j t a j á n egy kis r é s 
mindig marad jon . bárme-
lyik választópolgár megke-
reshesse gondjával-bajával . 

A 6. számú országgyűlési 
választókerület legközelebbi 
választási gyűlését m á j u s 
27-én 16 órai kezdettel t a r t -
ják a Gabonakutató In té-
zetben. Előadó dr. Cserháti 
István, felszólal dr. Alföldi 
Lajos és dr. Karácsonyi 
Sándor. 

II. M. 

Kisteleki beszélgetés 

BNV — BNV 

Szakmai nap 
Csütörtökön megkezdődött 

a szakmai napok esemény-
sorozata a tavaszi Budapesti 
Nemzetközi Vásáron. Már 
az első szakmai napon meg-
teltek a tárgyalók, sorra ér-
keztek a külföldi üzletkö-
tők, „bevásárló-delegációk!" 
és a pavilonok is benépesül-
tek a magyar külkereske-
delmi és iparvállalatok 
szakembereivel. Számos ha-

zai és külföldi gépipari 
kiállító tartot t bemutatót, 
igy a szakemberek és az 
érdeklődők működés közben 
láthatták a legtöbb gépúj-
donságot. 

Egész sor hazai és kül-
földi vállalat, kiállító tá jé -
koztatta az újságírókat vá-
sári szerepléséről, ú jdonsá-
gairól. 

Kistelek vonzáskörzetébe 
Baks, Balástya, Csengele, 
Ópusztaszer es Pusztaszer 
tartozik. A 9. számú or-
szággyűlési választókerület 
tegnap, csütörtökön dél-
uián megrendezett válasz-
tási gyülésere a kistelekiek, 
csengeleiek és pusztaszeriek 
kaptak meghívást.. A helyet 
adó Árpád Fejedelem Gim-
názium és Postaforgalmi 
Szakközépiskola tanulói ne-
vében Szűcs Zsuzsanna — 
aki egyébként először vá -
laszt az idén — köszöntötte 
a megjelent kuzel három-
száz résztvevőt, Mucsi Fe-
rencné, a kisteleki népfront -
bizottság t i tkára üdvözölte 
a társadalmi és állami szer-
vezetek képviselőit s a vá-
lasztópolgárokat. Bevezető-
iében szólt arról, hogy a 
választási előkészületek fon-
tos állomásánál ta r tunk: a 
terület két országgyűlési 
képviselőjelöltjével most 
meg alaposabban megis-
merkedhetnek a környékbe-
liek. 

Ezután a körzet eddigi 
képviselője és egyik mos-
tani jelöltje, dr. Antalffy 
György, a JATE Állam- és 
Jogtudományi Karának tan-
székvezető egyetemi tanára 
kért szót. Elöljáróban rövid 
történeti áttekintést adott a 
demokrácia hazai fejlődés-
történetéről, ma jd részlete-
sebben elemezte azt az ívet, 
amely a felszabadulástól 
napjainkig, hazánk első 
írott a lkotmányának meg-
születésétől a szocialista de-
mokrácia mostani ki tel je-
sedéséig tart . Előadói beszé-

dében szólt a városiasodás 
ú t j á ra lépett Kistelek ak-
tuális településfejlesztési 
gondjairól. Egyebek között 
a szakorvosi rendelő szüksé-
ges bővítéséről, a közműve-
lődési intézményhálózat 
megújí tásának igényéről, a 
lakás- és gázhálózat-építés 
várható programjáról . Be-
szédét azzal zárta, hogy a 
fejlesztési célok megvalósí-
tása csakis összefogással és 
békében képzelhető el. 

Ezután Kánitz Zoltán, a 
Magyar Kábelművek kiste-
leki gyárának igazgatója, a 
9 számú választókerület 
másik képviselőjelöltje emel-
kedett szólásra. Elmondotta: 
Kistelek vonzáskörzetének 
legnagyobb gyárában ötszáz 
ember talál munkát . A ve-
zetése alatt álló ipari üzem-
ben naponta találkozik a 
választópolgárok gondjaival. 
Ezek megoldásához jó biz-
tosítékát ad, hogy szorgal-
mas, ki tar tó és munkasze-
rető nép lakja a vidéket. Jó 
jövedelmi viszonyok között 
— igaz, emögött rengeteg 
munka is rejlik. Tisztélet 
és becsület jár ezért, nem 
elítélő szó. A Jogtalan jöve-
delemszerzést, az árfelhaj-
ti'ist, a lánckereskedelmet 
kell megszüntetni, méghozzá 
űi értékesítési rendszer ki-
dolgozásával — s megvá-
lasztása esetén programjá-
nak legfontosabb eleme ez 
lesz. Előadói beszéde befe-
jezéseként a városi jogú 
nagyközség és a vonzáskör-
zet öt településének VII. 
ötéves tervi fejlesztési cél-
kitűzéseit vázolta föl. 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e 

Résztvevők a kisteleki választógyülcsen 

Mondandójához szorosan 
kapcsolódtak a hozzászólók. 
Először Harmatli Istvánná 
kisteleki általános iskolai 
tanárnő, aki azt tette szóvá, 
hogy ötszáz kisgyermek ok-
tatására egy veszélyes, és 
egy más célra készült épü-
letben van most mód. Égető 
feladat volna az iskola bő-
vítése, a gyermekek étkez-
tetésének megoldása. Tóth 
László a művelődési ház 
felúj í tását és vendéglő épí-
tését sürgette. Bujdosó Al-
bert Pusztaszerről a község-
fejlesztés eddigi eredmé-
nyeit összegezte, példázva 
a csongrádi kubikosok álta-
la idézett mondását : „Ne 
csak tartsd a markod, ha-
nem pökd is", azaz ne csak 
kérj, tégy is valamit... 

Szombathelyi Árpád a 
közművelődés helyiséggond-

jait tet te szóvá. Dr. Szánthó 
Gellért a tanyák villamosí-
tásának egy problémájá-
ról szólt: a tulajdonos sok 
pénzt áldoz s még két és 
íélszer nagyobb á ramdí ja t is 
fizet, mint a városlakó. Dé-
nesné dr. Balikó Katalin. 
Csengeléröl a község elmúlt 
cit évének eredményeiről 
tájékoztatta a választási 
gyűlés hallgatóságát. 

A 9. számú országgyűlési 
választókerület második 
választási gyűlését m á j u s 
27-én, hétfőn délután 5 óra-
ker rendezik a balástyai 
művelődési házban. I t t Hó-
dossy Zoltán balástyai nép -
front l i tkár vezeti a gyűlést. 
Előadói beszédet padig d r . 
Antalffy György és Káni:z 
Zoltán mond. 

P . K. 


